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KN 142  
Kosternämnd på naturum 27 oktober. 2022 
Deltagare: Miriam Öhrn (ordf.), Maria Wogenius, Lars Båld (via telefon under inledande 
diskussionen), Svante Nilsson, Dag Wersén, Simon Larsson, Jenny Larsson, Torbjörn 
Stjernberg, Håkan Wogenius, Anders Tysklind (adjungerad), Helena von Bothmer 
(adjungerad) 
 
Vad är vi, vad vill vi? 
Vi inledde med att var och delade med sig av sina funderingar. Därefter fyllde vi på med 
ytterligare reflektioner. Här under finns i några synpunkter – inte i den ordning som de 
framfördes och inte ordagrannt): 
Bra med nya ansikten – se om vi kan utveckla arbetet i KN och framstå som eniga och 
företräda Kosterborna.  
Uppgiften är att utveckla Koster. Tänka nytt! Viktigt med dialog med Kosterbor och 
föreningarna och att inte köra över någon. 
Hur har det fungerat och hur skall det fungera med arbetet i KN. Börjar vi från noll eller finns 
det saker vi bör arbeta vidare med. 
Om något skall göras så ser vi till att identifiera vem som skall göra det. 
 
Viktigt att försöka få en bättre dialog med kommunen. Kunna företräda Koster. 
KN har också periodvis tidigare lyckats mycket i samarbete med kommunen. 
Har pratat mycket tidigare i KN om Fördjupade översiktsplanen. Sen har den inte använts. 
Försök hitta en form för att beskriva vad vi vill – senare lösa hur det skall finansieras och 
förverkligas. 
Finns nya lagregler kring kommunens planering. Nu står att Kommunfullmäktige skall anta 
en planeringsstrategi senast 2024.  
Försök fokusera på vad vi tycker idag – inte på vad vi tyckte för 25 år sen.  
Hjälpas åt att skapa en bra kommun tillsammans med politiker och tjänstemän? Se det som 
att vi hjälper också dessa att göra ett bra arbete. 
Även om mötena hittills med kommunen ibland varit frustrerande så har det varit en 
framgång att vi fått ha dessa och ge synpunkter. Kan vi utveckla mötena, ta kommandot 
tydligare och vara mycket väl förberedda. Kan vi ha ett möte om formerna för dessa samråd. 
Finns något intresse från kommunen att ta hand om informationen från oss. Det borde 
egentligen vara kommunens företrädare som ställde frågor till oss. Viktigt att hitta nya sätt 
att kommunicera med kommunen – få dess företrädare att ställa frågor och använda oss. 
Frågor som varit uppe som vi hantera med kommunen: skolan, VA, äldrevård, 
räddningstjänsten. Egentligen skall sen frågan hanteras av andra organisationer på Koster 
som kan göra det praktiska arbetet och utredningar när det behövs.  
 
För Kosterhavet är det lyckat att KN finns. 
 
Kan en SWOT analys vara ett sätt att bidra till planeringsstrategin. Och också komma fram till 
KNs roll mer generellt. Kanske även ställa frågan Behövs en KN (vi tror nog att den behövs)? 
SWOT analysen vi gjorde – vi kanske skall samla Kosterborna igen för att arbeta fram en bild 
av vad vi, Kosterbor, vill. Ett sätt att komma fram. Var bra med någon som kom utifrån och 
höll i SWOT arbetet.  
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Kan behöva hitta ny form för örådet. Kanske ett särskilt möte för ungdomar. Kanske ta med 
ungdomar också till KN.  
 
Kan vi arbeta i arbetsgrupper, dela upp arbetet? Svårt för en ordförande att hantera all 
information. Skall vi rotera vem som håller i mötena? Se mötena som ett utrymme i form av 
frågor att ta upp som vi kan rotera. 
Ställa frågan Vad är brådskande? Vad är viktigt? 
 
Beslut (i kursiv stil): 

1. Protokoll: Torbjörn skriver protokoll  
2.  Justeringsman – sekreterare och ordföranden justerar 
3. Hemsidan: Torbjörn sköter den  
4. Sociala medier: Kan vara bra att ha en egen Facebooksida – Tar upp frågan senare.  
5. Mailrutiner – Tar upp frågan senare 
6. Arbetsgrupper och rutiner för att engagera externa och att adjungera till KN och för 

att rapportera. Kan vi ta ett möte snart om detta. Vem tar ansvar för detta? Tar upp 
frågan senare 

7. Representanter till Kosterhavsdelegationen: Miriam och Simon som ordinarie resp. 
ersättare (bägge deltar i mötena med arvode). 

8. Representanter för möten med kommunen – Satsar på två möten i vår. Försöka få 
mötet att handla om hur vi får till en vettig kommunikation. Vi återkommer till vilka 
vi skall skicka. Miriam tar en kontakt men Kent Hansson och frågar om det passar att 
ha två möten i vår.  

9. Miriam har en kontakt med Lena Martinsson m.fl. om skolans framtid och planerar 
ytterligare ett möte. Någon eller några deltar tillsammans med Miriam. Maria, Jenny 
och Torbjörn anmälde intresse (var det någon ytterligare?) 

10. Kulturkickoffen: Jenny eller Torbjörn kan säga något om Miriam får förhinder 
11. Datum för kommande möte. Tisdag 8 nov kl 18. 
12. Moderator för nästa möte; Miriam 

 
Frågor ur dagordningen som vi får återkomma till: 

13. Skall vi göra ett utskick till andra Kosterorganisationer om a) vad är viktigt för er?, b) 
vad kan KN bidra med? c) vad kan ni bidra med både till Koster och till KNs arbete? 
Hur skall svaren bearbetas? 

14. Kommande öråd a) frågor och b) former för örådet och c) när 
15. Skolan – hur går vi vidare? 
16. Turisttoaletter 
17.  KIFAB om möjlighet att bygga 
18.  Begränsa turismen eller öka? 
19.  VA-frågan (Torbjörn deltar i en grupp med Göran Lyth, Ulf Nankler, Anders Börresen, 

Mats Lohmander som träffas nästa vecka. Göran ordnar också ett möte med 
kommunen om hur kommunen skall gå vidare med en VA-plan, Torbjörn deltar i det 
mötet. 

20. Resor – en resa till Värmdö nämndes liksom deltagande i VAguidens konferens i 
mars. 

Vid anteckningarna:   Granskat 
Torbjörn Stjernberg   Miriam Öhrn 


